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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 

Pracoviště Akademický senát Fakulty strojní – ZČU v Plzni  
Zaznamenal Ing. Barták 
Funkce předseda AS FST 
Spojení Telefon: 8220 

E-mail: jbartak@kks.zcu.cz 
Místo jednání UF 226 
Datum jednání 05. 10. 2016 14:30 Pořad. číslo 

jednání 
5 

 
Účastníci jednání 

poř.  Jméno Funkce Odd. Poznámka 

1 BARTÁK Jiří, Ing. PASFST   

2 ČEREVENKA Pavel, Mgr. VK   

3 FULEMOVÁ Jaroslava, Ing.    

4 GAŠPÁR Roman, Ing.    

5 HLAVÁČ Jan, doc. Ing., Ph.D.   omluven 

6 KALINA Tomáš, Bc.    

7 KEMKA Vladislav, Ing., Ph.D.   omluven 

8 KLEINOVÁ Jana, Doc. Ing., CSc.   omluvena 

9 KLIMKO Marek, Ing.   omluven 

10 MATĚJKA Jan, Ing.    

11 MELICHAR Martin, Ing., Ph.D.    

12 OTTOVÁ Michaela, Ing    omluvena 

13 PANUŠKA Michal, Bc.   neomluven 

14 POLCAR Jiří, Ing.    

15 RAŠKA Pavel, Ing., Ph.D.   omluven 

16 VODRÁŽKA Ondřej, Mgr.    

17 ZÍDKOVÁ Helena, doc. Ing., Ph.D. VJAK   

18 ŽITEK Pavel, Ing.   neomluven 

     

     

Hosté: 

 EDL Milan, doc. Ing., Ph.D. DEK   

 STANĚK Jiří, doc. Ing., CSc. PSZ   

 ČERMÁK Roman, Ing. Ph.D: PVVZ   

 VANĚK Václav, doc. Ing., CSc. PVaV   

 PINTE Milan, Ing. Ph.D: TFST   
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1. Jednání zahájil a řídil předseda AS FST Ing. BARTÁK.  
2. Ing. BARTÁK navrhl volbu skrutátorů. Za skrutátory byli navrženi ing. POLCAR a ing. 

MATĚJKA. (8,0,2) Návrh byl schválen.        
Následovalo doplnění programu o dva body. Bod 3 Rozdělení mimořádného příspěvku 
MŠMT a bod 7 Zpráva děkana činnosti FST. Poté následovalo schválení navrženého 
programu zasedání AS FST.  (10,0,0) Program byl schválen.    

3. Ing. BARTÁK vyzval tajemníka FST, aby informoval o bodu „rozdělení mimořádného 
příspěvku MŠMT. Ing. PINTE informoval o výši mimořádného příspěvku, který byl 
přidělen na ZČU a je určen na mzdy akademických pracovníků. MŠMT poskytlo 2,6 mld. 
Kč na jednorázové zvýšení platů učitelů, z toho 260 mil Kč bylo přiděleno na veřejné VŠ a 
z toho 9,7 mil přišlo na ZČU. Dle klíče, počtu akademických pracovníků, byla tato suma 
rozdělena na fakulty. FST dostala 790tis. Kč. 

• Mgr. VODRÁŽKA se dotázal na celostátní klíč na rozdělení příspěvku  
o Ing. PINTE odpověděl, že tento klíč nebyl poskytnutý. 

4. Ing. BARTÁK požádal děkana, aby v krátkosti představil dokument Výroční zpráva o 
činnosti Fakulty strojní ZČU v Plzni za rok 2015 (senátoři dostali dokument předem 
k prostudování) 

• Ing. POLCAR vyzval děkana ke kontrole Disciplinární komise uvedené 
v dokumentu. 

Poté se přistoupilo k hlasování o navrženém dokumentu. (10,0,0). Dokument byl 
schválen. 

5. Ing. BARTÁK vyzval děkana, aby představil nového navrhovaného člena Vědecké rady 
prof. Ing. Petera  MONKU, Ph.D. (senátoři dostali životopis předem k prostudování) 
Poté se přistoupilo k hlasování o navrženém dokumentu. (10,0,0). Nový člen VR FST byl 
schválen. 

6. Ing. BARTÁK vyzval děkana, aby informoval o vývoji koncepce tělesné výchovy na ZČU. 
Děkan informoval, že proběhlo jednání na úrovni ZČU za účasti FST a FPE, kde bylo 
nastíněna možnost, jak by koncepce mohla vypadat. Poté děkan předal slovo Mgr. 
ČERVENKOVI, aby informaci doplnil. V první řadě informoval o tom, že v nové metodice 
rozpočtu ZČU bylo schváleno, že deficit KTS bude financován systémově od fakult. Poté 
informoval, že koncepci tělesné výchovy na ZČU připravuje prof. REHOR a představil 
koncept „Centrum sportovních studií a pohybových aktivit“ a má záměr upravit celé 
studijní programy. Nyní KTS obstarává neoborovou TV (NTV) a na KTV FPE oborovou TV 
(OTV). Nově vzniklé centrum by mělo zajistit obě tyto oblasti, využít stávajících 
personálních kapacit – rozvinout, zkvalitnit synchronizovat činnost v oblasti TV a sportu 
ku prospěchu celé ZČU. Mgr. ČERVENKA upozornil na několik bodů, o které stávající KTS 
usiluje: 

• Aby nově vzniklé centrum bylo „při“ FPE a ne „pod“ FPE (aby bylo vnímáno jako 
celouniverzitní pracoviště) 

• Aby centrum nebylo řízeno děkanem FPE („ředitel centra“ by měl zastávat funkci 
proděkana FPE – to bude zakotveno ve Statutu FPE, členství v KR, KK a zástupce v 
AS ZČU, personální a fin. samostatnost atd…) 

• Aby byla možnost při odstoupení od záměru v případě, že se prokáže 
nefunkčnost, v prvních několika letech  

• Aby byl uvažován i scénář – co s nově vzniklým samostatným centrem, pokud by 
prof. REHOR opustil ZČU  

• Aby KTS obecně nešlo do horšího  
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Dále Mgr. Červenka informoval o tom, že by měla být zřízena funkce ředitele centra a 
supervizora centra. Funkci ředitele by zřejmě zastával prof. REHOR. Dále Mgr. Informoval 
o tom, že by měla být zřízena funkce ředitele centra a supervizora centra. Funkci ředitele 
by zřejmě zastával prof. REHOR. 

• Ing. PINTE se dotázal, kdo je zamýšlen na funkci supervizora. 
o Mgr. ČERVENKA zatím to nebylo oznámeno. 

• Doc. STANĚK upozornil, že je nutné včas uvažovat co s předměty, které jsou nyní 
akreditovány na FST a upozornil na procesní lhůty. Dále upozornil, že je nutné 
zpracovat rozpočet a již ho zahrnout do nového rozpočtu ZČU na příští rok. 

• Doc. ZÍDKOVÁ se pozastavila nad činností prof. REHORA, který na ZČU působí již 
téměř rok a půl a zatím se stále jen připravuje koncepce. 

• Děkan informoval, že vedením ZČU nebyly předloženy a diskutovány varianty, ale 
pouze jedna varianta řešení a to jako konečná 

• Ing. PINTE se zeptal, jaký je zájem o studium na TV na FPE 
o Mgr. VODRÁŽKA: Zájem je, mají bakalářský program učitelský tělocvik a 

neučitelský tělocvik, větší zájem je o neučitelský tělocvik  
Mgr. ČERVENKA informoval, že termínově je to v plánu tak, že od 1. 1. 2017 bude 
založeno středisko a postupně se na středisko budou aktivity přesouvat. 

7. Děkan představil Zprávu o své činnosti na FST za první polovinu funkčního období. 
Prezentace je součástí zápisu. 
  
 
 

8. Různé 

• Ing. GAŠPÁR upozornil na alarmující skutečnost, že na termomechanice je zapsáno 
prakticky stejně studentů jako těch, co minulý rok předmět neudělali, tzn. že řada 
studentů zřejmě ukončila školu. 
o Z pléna zaznělo, že se bohužel jedná o obecný trend. 

• Poté proběhla obecná diskuse o kvalitě studentů a problémech se studenty 
navazujícího studia přicházejících z jiných zejména netechnických škol. 

9. Ing. BARTÁK informoval přítomné, že příští zasedání AS FST proběhne 14. prosince. 
  
 
 
 Ing. Jiří BARTÁK 
 předseda AS FST 
 
 
Seznam použitých zkratek 

Zkratka Význam 

DEK Děkan fakulty 

PASFST Předseda AS FST 

VJAK Jmenovaný představitel vedení pro jakost na FST 

PVaV proděkan pro výzkum, vývoj a inovace 

PVVZ proděkan pro mezinárodní vztahy a projekty 

PSPP proděkan pro spolupráci s praxí 

PSZ proděkan pro vzdělávací činnost 



© ZČU v Plzni, Fakulta strojní  Zápis ze zasedání AS FST 
Garant dokumentu: Tajemník AS FST 
 

VK vedoucí katedry 

VC vedoucí centra 

POR předseda oborové rady 

TFST tajemník FST 

 


